



# Dagsorden og Referat

**Emne:** Bestyrelsesmøde i april 2019

**Mødeleder:** Peter

**Referent:** Camilla

**Dato:** Mandag d. 8/4 2019

**Tid:** kl. 20.00 – 22.00

**Sted:** Lindegården, Volderslev Bygade 6 C

**Til stede:** Peter, Anders, Flemming, Berit, Camilla og Bo.

**Afbud fra:** Jukke

**Dagsorden:**

1. Godkendelse af referat fra sidste møde d. 6/3 og GF d. 21/3
2. Information fra Formanden
  - a. OK og trafiksituationen
  - b. OK og stier og vandløb i skoven
3. Information fra kasseren
  - a. Bank
  - b. Medlemmer
4. Sti projekt
5. Fælles arrangementer
6. Nye projekter i 2019
7. Generalforsamling i marts
8. Hjerteforeningen/hjertestarter
9. Evt.
10. Næste møde

**Dagsordenspunkt:**

**Konklusion:**

**Ansvarlig:**

**Deadline:**

**1**

Godkendt enstemmigt

Alle

**2.a**

- Ribjerggård stien: OK har lavet en løsning m. jord og græs i begge ender og klippet græsset ned hen over marken.
  - o Græsset er vanskeligt at cykle på.
  - o Må vi selv lægge 0-6 grus på? Peter har spurgt OK, afventer svar.
  - o Sporet kan trykkes med pladevibrator. Hvem kan vi leje/låne en pladevibrator af? Anders undersøger det og Bo snakker med Jørgen om vi evt. kan låne en maskine der kan tromle.
- Trafik: OK har i sidste uge gennemført trafiktælling på Ribjergvej.

Anders

BM i april

Peter



	<p>Vi har i dag modtaget ny trafiktælling, som dog er en smule misvisende.  Hastighedsgrænsen er ikke ændret fra 80 til 60 km/t og vi har ikke fået en opgørelse over, hvilke køretøjer der er tale om.  Dog viser den, at antallet af køretøjer er reduceret med 66%.  Gennemsnitshastigheden har dog ikke rigtig sænket sig til trods for at der er kommet 60 km/t skilte op. Kun 33% overholder hastighedsbegrænsningen på Ribjergvej.  Peter kontakter OK for svar på, hvilke køretøjer der er tale om og hvorfor man har valgt at placere trafiktællingen anderledes end ved sidste trafiktælling samt om hvad de vil gøre ved den alt for høje hastighed på vejen.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- OK søges om at opsætte "Legende børn" skilte ved indgangene til byen</li> </ul>	Peter	
<b>2.b</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Aftaleudkast modtaget retur. Volderslev Bylaug har nu accepteret samarbejdsaftalen. Den vil kunne læses på hjemmesiden.</li> </ul>	Peter	
<b>3.a</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Driftskonto: sidste BM 1.230,15 kr. Nu 1.565 kr.</li> <li>- Projektkonto: 67.008,75 kr.</li> </ul>	Bo	
<b>3.b</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi indsamler mailadresser til brug ved kontingentoprævning</li> <li>- Der skal betales medlemskontingent for 2019 senest d. 18/3-2019.</li> <li>- Antal medlemmer: 22 stk.</li> <li>- Der udarbejdes en lille folder med diverse info om Volderslev Bylaug, aktiviteter mv., som deles rundt til alle husstande. (Bo)</li> </ul>	Bo /Peter	
<b>4.</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Forslag om bygning brændeskjul til tørring af brænde og afholdelse af brændedag.</li> <li>- Vi har fået tilbud på 13.250 incl. moms for 15 cm stabilgrus på markvejen på den fugtige 65 m lange strækning fra vandboring til de gamle bøge. <ul style="list-style-type: none"> <li>o Iværksættes i april-maj.</li> </ul> </li> <li>- Friluftsrådet har udbetalt 70.000 kr. af bevilling på 100.000 kr. til projektet. Resten udbetales først når projektregnskabet er afsluttet.</li> <li>- Hvordan mellemfinansierer vi de sidste 30.000 kr.?  (Bo) undersøger, om vi kan mellemfinansierer via kommunen</li> </ul>	<p>Peter</p> <p>Peter</p>	<p>Løbende og næste BM april-maj.</p>



	<ul style="list-style-type: none"> <li>○ Peter har besøgt og fået tilbud fra Åsum Smedje og "Lars Laj"</li> <li>○ Peter og Bo har "prøve siddet" et sæt hos firmaet Egatec i Højme.</li> <li>○ Hvilken ændring vil vi have? (Bo, Flemming og Anders) finder ud af det.</li> <li>○ Vi bestiller det lille og det store bord-bænkesæt fra Lars Laj og 4 bænke fra Åsum Smedie.</li> <li>○ Vi lægger stabilgrus under det lille bord-bænkesæt</li> <li>○ Øvrigt udstyr indkøbes og opsættes inden maj.</li> </ul> <p>- Jukke kom med forslag om at plante hassel og kirsebærtræer nede i trekanten ved bålpladsen</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ 3 buske købes og plantes til efteråret. Vi ser på om der er råd til kirsebærtræer.</li> </ul> <p>- Klipping af græs og bjørneklo. Der oprettes et skovudvalg, som kan hjælpe med at holde skoven farbar.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Interesserede medlemmer af skovudvalget melder sig hos Anders ☺</li> <li>○ Skovudvalget løser opgaver som fx tilsyn med skoven og udstyr, klipping af græs og bjørneklo, vedligehold af udstyr, affaldsindsamling, brændesankning m.m.</li> </ul>	Anders	<p>Næste BM</p> <p>april-maj.</p> <p>Løbende</p>
5.	<p>Fællesarrangementer:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Nye forslag til 2019: <ul style="list-style-type: none"> <li>- Der afholdes Volderslev affaldsindsamling til september igen.</li> <li>- Skovtur med Odense Fortællerkreds?</li> <li>- Skattejagt for børn i skoven?</li> <li>- Grill-hygge?</li> <li>- Sommerfest i skoven hvert 2. år og hvert 2. år hos en familie i landsbyen?</li> <li>- Fortælleaften om Volderslev – hvem kan fortælle Byens historie efter Folmer Hansen?</li> <li>- Aften m. folkedans?</li> <li>- Evt. Fynske dialekter (ny bog) med Anders W. Berthelsen?</li> </ul> </li> </ul>	Hele bestyrelsen	Løbende
6.	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Nye projekter i 2019: <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Vi tager ikke større projekter ind i 2019.</li> </ul> </li> </ul>	Hele bestyrelsen	



	<ul style="list-style-type: none"> <li>○ Blomstrende rabatter. Nygaards Maskinstation i Ejby, 600 kr. + moms for de første 100 lbm, 3,50kr. /m kr+moms for resten, 2,6 m brede striber, 15 sorter af blomster, i kant af mark, ikke i vejrabat, Bjarne Nygaard vil godt kontakte landmændene for os. Bylauget har for nuværende ikke tid til at engagere sig i ovenstående.</li> <li>○ Er der stemning hos grundejerne for at grave ud mellem vejbane og skel for at skabe et fortovsmiljø?</li> </ul>		
<b>7.</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Generalforsamling Torsdag d. 21. marts.</li> <li>- Peter, Camilla og Jukke var på valg og blev genvalgt.</li> <li>- Keld var på valg som revisor og blev genvalgt.</li> <li>- GF vedtog at kontingentet stiger til 100 kr. fra og med 2020</li> <li>- De ekstra midler går til aktiviteter i bylauget til beboernes trivsel, arbejdsdage m.m.</li> </ul>	Hele bestyrelsen	
<b>8.</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi har sendt ny ansøgning til TRYG Fonden om hjertestarter inden frist d. 1. marts 2019. Vi afventer fortsat svar.</li> <li>- Hjertestarter: Kan vi skaffe 15 personer til Hjerteforeningens landsindsamling d. 28/4? Bo har oprettet en gruppe for Volderslev.</li> <li>- Hvordan formidler vi det? Det kommer ud i Bo's infofolder som bliver husstandsomdelt</li> </ul>	Hele bestyrelsen	
<b>9.</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi vil samarbejde med Niels Langkilde, Bramstrup Gods og andre om, at få etableret rekreative stier til Bramstrup Skov og til Højby skovene. <b>Peter</b> kontakter Faaborg-Midtfyn Kommune omkring planer</li> <li>- De yderste kantbrædder på brodækket er svage og kan flække. Der er allerede et bræt der er flækket på den nye bro – dette bliver udbedret medio april (<b>Flemming og Anders</b>)</li> <li>- Info brev omdeles i april. (<b>Bo</b>)</li> </ul>	Hele bestyrelsen	Løbende
<b>10.</b>	Dato for næste møde: 23/5 kl. 20-22	Bestyrelsen	